
Protokół Nr LX/2024 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 11 stycznia 2024r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 16,00 – 16,45 

 

Ad.  1. 

Dnia 11 stycznia 2024r. odbyło się LX-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Zastępca Skarbnika Gminy Łączna p. Elwira Sidorczuk 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Łączna p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- sołtysi gminy, pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych,  

co stanowiło 100 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy Radnego 

Andrzeja Wisowatego, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Żadnych wniosków nie zgłoszono wobec czego porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2024-2032 

b) uchwalenia budżetu Gminy Łączna na 2024 rok 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 grudnia 2023r. 

11. Zakończenie obrad. 
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Ad. 4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 28 grudnia 2023r. do dnia 11 stycznia 2024r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

29 grudnia – we wręczeniu nagrody w konkursie plastycznym zorganizowanym przez  

Związek Gmin Gór Świętokrzyskich oraz Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Kielcach w ramach programu edukacji ekologicznej na 2023 rok. 

Konkurs został przeprowadzony w 2 kategoriach wiekowych dla uczniów Szkół 

Podstawowych. Laureatką w Gminie Łączna została uczennica kl. I Zespołu Szkolno – 

Przedszkolnego w Łącznej – Maja Domagała zamieszkała w Zaleziance, której wręczyłem 

nagrodę w postaci laptopa, 

5 stycznia – w spotkaniu z Kierownik ZGK i przedstawicielami salonów samochodów 

ciężarowych w sprawie przeglądu ofert na pojazd dla naszego Zakładu, o ładowności do 3,5t. 

– w kolędowaniu w Bibliotece, podczas którego mieszkańcy Gminy Łączna mieli okazję 

posłuchać najpiękniejszych świątecznych utworów w wykonaniu dzieci, młodzieży i KGW, 

6 stycznia – w spotkaniu opłatkowym w OSP Łączna,   

8 stycznia – w spotkaniu z projektantem p. Adamem Sadłowskim w sprawie omówienia 

kosztorysu projektu na realizację drogi w Jaślach, mamy już komplet dokumentów, w chwili 

obecnej w zasadzie czekamy tylko na pewne decyzje, które wynikają z konieczności 

uzgodnień z Zeorkiem, ponieważ ma być wykonane również oświetlenie. Kosztorys, który 

został przygotowany na tą inwestycję opiewa na 3 500 000 zł. Przypomnę, że na tą inwestycję 

mamy środki 6 mln zł zaplanowane w budżecie na 2024r. 

– w posiedzeniu Komisji Gospodarczej Rady Gminy Łączna,  

9 stycznia – w spotkaniu z Przewodniczącym GKRPAiN oraz Kierownik ZGK w sprawie 

wynajmu pomieszczeń dla klubu AA, 

– w spotkaniu z posłem na Sejm RP p. Lucjanem Pietrzczykiem w sprawie sytuacji oświaty  

w Gminie Łączna, 

10 stycznia – w połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Łączna. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy na 2023r., 

- w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji rocznej w Urzędzie Gminy Łączna, 

- w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań Gminy z zakresu 

upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2024 roku. 

 

W dniu 19 grudnia 2023r. ogłosiłem konkurs na stanowisko podinspektora ds. gospodarki 

nieruchomościami i planowania przestrzennego w Urzędzie Gminy Łączna. Ogłoszenie  

o naborze opublikowałem także na łamach Echa Dnia i serwisach internetowych.  

W wyznaczonym okresie nie wpłynęła żadna oferta. W dniu 4 stycznia br. ponownie 

ogłosiłem konkurs na to stanowisko. Do chwili obecnej brak było jakiegokolwiek 

zainteresowania. Dotychczasowy pracownik realizuje swoje zadania w naszej jednostce do 

dnia 19 stycznia br. Osoba, która odchodzi od nas znalazła pracę, która z racji odległości, 

spełnia oczekiwania i daje większe uposażenia. 

 

Na stronach internetowych Urzędu Gminy opublikowano nowy harmonogram odbioru 

odpadów komunalnych z terenu Gminy Łączna w 2024 roku. Znajdują się tam również dane 

kontaktowe do firmy realizującej tę usługę.  
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Jak już Państwa informowałem, pomimo mojej dwukrotnej prośby do dnia dzisiejszego 

Zarząd Stowarzyszenia w Zaleziance nie podpisał porozumienia, o które zabiegał przez cały 

ubiegły rok. Przyczyny niepodpisania dokumentu upatruję w braku: niezbędnej reprezentacji 

Stowarzyszenia do złożenia podpisów na dokumencie, bądź też członków Stowarzyszenia 

posiadających mniejsze kwalifikacje lub umiejętności dokonania obowiązkowych zmian  

w KRS lub braku porozumienia wewnątrz organizacji. 

Zgodnie z art. 22 ustawy z dnia 20 sierpnia 1997 r. o Krajowym Rejestrze Sądowym wniosek 

o wpis do rejestru powinien być złożony nie później niż w terminie 7 dni od dnia zdarzenia 

uzasadniającego dokonanie wpisu, czyli także wtedy, gdy już zarejestrowana w KRS 

organizacja zgłasza do rejestru zmiany, np. w składzie Zarządu, statucie, czy zmianę siedziby. 

Na dzień dzisiejszy w rejestrze tym skład organów Stowarzyszenia jest w większości 

nieaktualny - żadna z osób negocjujących porozumienie nie widnieje w KRS. 

 

Zgodnie z postanowieniami uchwały Nr XV/70/2015 Rady Gminy Łączna z dnia 30 grudnia 

2015 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji dla niepublicznych i publicznych 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie 

Gminy Łączna przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego,  

w dniu 8 stycznia br. upoważniłem p. Anitę Machnik do przeprowadzenia kontroli w Szkole 

Podstawowej oraz Niepublicznym Przedszkolu „Mali Odkrywcy” prowadzonych przez 

Stowarzyszenie Rozwoju Społecznego „Zalezianka” za okres od 01.01.2019r. do 31.12.2019r. 

O wynikach kontroli na bieżąco będę informował. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała w dniu 08.01.2024r. 

Tematyka Posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łączna  

na 2024r. 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łączna na lata 2024-2032. 

3. Omówienie pisma Prezydenta Miasta Złoczowa z prośbą o pomoc finansową. Pismo 

skierowane z Ukrainy. 

4. Sprawy różne. 

Komisja w czasie swoich obrad nie wypracowała wniosków na dzisiejszą sesję.  

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,  

w okresie między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w okresie między 

sesjami nie odbyło się żadne posiedzenie Komisji. 

 

Ad. 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, między sesjami do Rady Gminy wpłynęło tylko 

jedno pismo, 2 stycznia br., o tym piśmie Przewodniczący Komisji już wspominał, od 

Prezydenta Miasta Złoczowa, obwód lwowski, Ukraina, z prośbą o wsparcie w postaci zakupu 

i przekazania komponentów do złożenia dronów FPV. Pismo było omawiane na Komisji 

Finansowej jak również na Komisjach Połączonych. 
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Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, nawiązując do tego pisma, na wniosek 

Przewodniczącego Komisji zobowiązany byłem do zasięgnięcia języka jak sprawy tego 

wniosku o pomoc obwodu lwowskiego realizują sąsiedzkie jednostki samorządu 

terytorialnego. Wykonałem kilka telefonów i nie spotkałem się z żadną jednostką samorządu, 

która by pisała się na taką pomoc. Części do dronów nie są drogie, od 120-400 zł, tylko 

wszystkie te produkty są do zakupu poprzez strony chińskie tj. aliexpres. Samorządy 

podkreślają, również z Wójtem mamy takie samo zdanie, istnieje obawa, ponieważ w tym 

serwisie najpierw środki trzeba przekazać, a możemy nie otrzymać towaru. Będzie też 

problem z rozksięgowaniem tych zakupów, nie można tego przypisać pod koszty zarządzania 

kryzysowego, ponieważ nie jest to wykorzystane do obrony, zabezpieczenia naszej jednostki 

samorządu. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, wrócimy do tego tematu na Komisjach Połączonych. 

Radny Wisowaty – zabrał głos, chciałbym powrócić do wypowiedzi Pana Wójta odnośnie 

inwestycji na drogach gminnych: Podzagnańszcze-Dołki, Kamionki ulica Osiedlowa, kawałek 

ulicy w Goździe i Podłazie. Z biegiem czasu myśl o Kamionkach zanikła. Najpierw było, że 

do końca roku, później że w I kwartale przyszłego roku. Okazuje się, że żadne pieniądze  

w budżecie nie są zabezpieczone na ten cel. To co usłyszałem, że może będzie jakieś rozdanie 

w przyszłym roku, wtedy dopiero ewentualnie droga będzie zrealizowana. Co się stało, że nie 

zostanie zrobiona. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, ta inwestycja pojawiła się  

w wypowiedzi Pana Wójta w sprawdzaniu z uwagi na to, że nasz wniosek jest na liście 

rankingowej, która kwalifikuje się do dofinansowania. Do dnia dzisiejszego jeszcze umowy 

nie są podpisane na to dofinansowanie. Z ostatnich informacji jakie otrzymaliśmy te umowy 

mają być w tym roku podpisywane z klauzulą podpisania umowy z wykonawcą do 15 grudnia 

br. Kiedy będziemy mieli informację o podpisaniu umowy na dofinansowanie będziemy 

pracować nad zabezpieczeniem środków na wkład własny na wykonanie tej inwestycji. Czas 

na realizację jest do końca 2025r. 

Radna Krawczyńska – zabrała głos, proszę o udzielenie szerszej odpowiedzi w sprawie 

oświetlenia w Goździe. W jakim terminie można spodziewać się naprawy oświetlenia, jaka 

jest przyczyna awarii. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, najprawdopodobniej podczas 

prowadzenia ostatniej z inwestycji w Goździe, czyli wymiany zasilania energetycznego, 

został uszkodzony kabel zasilający nasze oświetlenie. Na środkowym odcinku oświetlenie nie 

jest linią napowietrzną tylko kabel zakopany jest w ziemi i prawdopodobnie on został gdzieś 

uszkodzony. Dziś ponawiałem rozmowy z firmą, która to wykonywała. W porozumieniu  

z osobą, która z nami współpracuje przy serwisowaniu oświetlenia itp. ma udzielić pomocy  

w zlokalizowaniu, w którym odcinku może być to uszkodzenie. Muszą wykonać pomiary na 

każdym z słupów. Prosiłem żeby nie przeciągali tego w czasie aby jak najszybciej przywrócić 

oświetlenie w środkowej części Gozdu. 

Radny Chaba – zabrał głos, proszę o interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg  

o uzupełnienie pobocza na skrzyżowaniu drogi powiatowej w Występie z drogą będącej we 

władaniu GDDKiA. Pojazdy z przyczepami nie mieszczą się na drodze i przy skręcie  

w prawo robi się dół, grozi to kolizją.  

Radny Januchta – zapytał o naprawę oświetlenia na wzniesieniu w kierunku Zaskala. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, lampy które tam zamontowaliśmy 

kilka lat temu niestety dokonały już swojego żywota, nowe lampy są zamówione czekamy na 

ich dostarczenie. Jak tylko wykonawca je otrzyma zostaną wymienione. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Zastępcy Wójta i Kierownika ZGK, w Podłaziu za 

przejazdem jest odcinek ok. 250 m drogi gminnej gdzie nie ma możliwości zawracania. 

Chciałem uzgodnić z sąsiadami żeby zrobić zawrotkę na gruncie prywatnym. Jednak 
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właściciele nie wyrazili zgody. Proszę żeby zadbać o odśnieżanie tej drogi, ludzie nie mają 

możliwości wyjazdu, jak jest ślisko posypać drogę. Rozmawiałem z właścicielami gruntów, 

które są dalej za domami po prawej stronie i oni wyrażają zgodę żeby ciężki sprzęt wjeżdżał 

tam i zawracał. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna  

na lata 2024-2032. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, proszę o naniesienie poprawki w § 7 na 

prawidłowy zapis: „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesioną poprawką w § 7, 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LX/348/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 11 stycznia 2024r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, wstrzymało się – 4/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łączna na 2024 rok. 

Radny Piwowarczyk – zapytał, dlaczego przychody i wpływy z CIT są tak niskie, 21 tys. zł. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – odpowiedziała, to nie jest zależne od nas. Jest to 

zrobione na podstawie wykonania tego roku i poprzednich lat. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, całą strefę podatków należną dla 

samorządów trzeba podzielić na 2 części, pierwsza - wysokość ustalana przez organ Rady 

Gminy i druga - zależna od budżetu Państwa, w postaci subwencji ogólnej i subwencji 

przyznawanej przez Ministerstwa na konkretne cele, do zadań zleconych przez Rząd.  

W tej drugiej sferze znajduje się VAT i podatek od osób prawnych CIT. Osoby prawne 

odprowadzają podatek do budżetu Państwa. Ten podatek wraca do gminy w odpowiednim 

procencie w postaci subwencji. Dlaczego jest taki mały, mniejsza liczba firm powoduje 

mniejszy podatek CIT. Wszędzie gdzie w samorządach mamy do czynienia z dużą liczbą firm 

zazwyczaj wpływy z tego podatku są zdecydowanie większe. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LX/349/2024 

Rady Gminy Łączna  z dn. 11 stycznia 2024r. 

została podjęta większością głosów  (za – 11, wstrzymało się – 4/15 radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 28 grudnia 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 28 grudnia 2023r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. (za – 15/15 radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, wczoraj na Komisjach przedstawiałem 

jeden element, który może mieć dla mieszkańców istotne znaczenie. Podatki, wszystko to co 

mieszkańcy, my wszyscy płacimy, prawie nie zostały ruszone. Ogółem wpływy z tych 

wszystkich podatków do budżetu gminy to ok. 1 600 000 zł, natomiast z drugiej strony 

znajdują się wydatki majątkowe, inwestycyjne, kwota zaangażowanych w to środków to 

16 538 000 zł. To pokazuje skalę wysiłku, który podejmujemy żeby wykonywać inwestycje, 

których mieszkańcy oczekują. Przekrój jest duży, dot. w zasadzie większości sołectw na 

terenie naszej gminy. Są inwestycje drogowe, wodno-kanalizacyjne czyli w ochronie 

środowiska ale i bezpieczeństwo itp. Jako radni jesteście pytani jakie inwestycje się 

wykonuje, to zainteresowanie mieszkańców wynika wprost z oczekiwań. Budżet urósł nam do 

prawie 40 mln zł., w poprzedniej kadencji budżety były na poziomie 28-30 mln zł. Ktoś kto 

dzisiaj powie, że w gminie nic się nie robi ma mały dostęp do informacji. Dziękuję radnym, 

że w każdym elemencie tworzenia tego budżetu ale i poprzednich wykazywaliście zdrowy 

rozsądek, troskę o każdą z miejscowości, podejmowaliście decyzje żeby o każdym pamiętać, 

o inwestycjach, seniorach, młodzieży, szkołach. Dzisiaj zostały uruchomione pompy ciepła  

w szkole w Łącznej. Wszystkie budynki publiczne, oprócz Urzędu gminy pracują  

w systemach najnowocześniejszych, które aktualnie są dostępne w kraju. Jako jedna  

z pierwszych gmin w powiecie skarżyskim zadbaliśmy o to co jest najważniejsze, żeby do 

naszego powietrza, płuc nie dostawały się rzeczy,  które nie powinny. Zrobiliśmy olbrzymi 

wysiłek w tym kierunku aby nowoczesną technikę grzewczą zastosować gdzie to było 

możliwe, poszły na to potężne środki. Przed nami są duże wyzwania. Gmina ma 12 % 

zadłużenia. Uważam, że budżet na 2024r. jest niezwykle ambitny ale też taki, w którym 

znajdują się możliwości wykonania tych inwestycji które są oczekiwane. Na takie rzeczy jak 

zagospodarowanie zbiornika Jaśle przeznaczone jest 4 mln zł, inwestycja rozpocznie się 

niebawem, myślę że na wiosnę prace ruszą pełną parą. Dokończona zostanie inwestycja  

w Zagórzu zw. z wodociągiem, inwestycja modernizacja ujęć wody na terenie gminy Łączna: 

Klonów, Zalezianka, Występa, ujęcie wody w Czerwonej Górce, to jest dla gminy priorytet. 

Uczestniczymy we współpracy z powiatem aby partycypować w kosztach przebudowy, 

remontów dróg powiatowych, gmina co roku przeznacza na to poważne środki. W przyszłym 

roku rozpocznie się inwestycja budowy chodnika do Zagórza, na to jest przeznaczone  

500 tys. zł. Udało się wyremontować drogę w Podzagnańszczu, mam nadzieję że również 

ostatni odcinek drogi w Klonowie zostanie wyremontowany w 2024r. Rozdzielanie środków 

budżetu nie jest to łatwa sprawa. Jestem zbudowany tym, że w kolejnym roku udaje nam się 

wyznaczyć cele, które są realne do zrealizowania i których zrealizowanie przyjęte zostanie 

przez mieszkańców z zadowoleniem. Jeszcze raz dziękuję za przyjęcie uchwały budżetowej. 

 

Ad. 11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła LX–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2024. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 


